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Afbud: 

 

Referent: 

Gitte Lysdal, personalerepræsentant fra Hurlumhejhuset 
Ellen Marie Lund, forældrerepræsentant fra Børnehuset Godthåb 
Charlotte Duelund, personalerepræsentant fra Ørnereden  
Mette Stubberup, personalerepræsentant fra dagplejen 
Kathrine M. Wittendorff, forældrerepræsentant fra BørneUniverset 
Mette Faurholdt Gude, forældrerepræsentant fra Ørnereden 
Kristina Bøhm Eskildsen, forældrerepræsentant fra Blomsterhaven 

Lykke Skovshoved, forældrerepræsentant fra Hurlumhejhuset 

Janni Lundager, forældrerepræsentant fra Elsted Børnehus 

Mette Kjersgaard Andersen, forældrerepræsentant fra Lystruplund 

Karina Schmidt, forældrerepræsentant fra Dagplejen 

Michelle Hald, forældrerepræsentant fra Hasselhaven 

 

Gitte Hass Friis, pædagogisk leder fra Børnehuset Godthåb 

 

Mette Stoltenberg Hansen, kommunikationsmedarbejder 

  

  

  

1) Drøftelse af genåbning 

 

Bente slår fast, at vi i dagtilbud stadig arbejder efter nødbekendtgørelse for genåbning af dagtilbud. Så 

selvom det øvrige samfund så småt åbner op, gælder det ikke for vores institutioner. Det gælder stadig, at 

børn er opdelt efter stuer, forældrene må ikke komme inden for i afdelingerne, legetøj rengøres dagligt, og 

børn sendes hjem ved de mindste symptomer på sygdom.  

- Flere forældre har spurgt ind til, hvornår børn må vende tilbage i institution efter sygdom. Der er 

sendt en forespørgsel fra Aarhus Kommune til SST, og vi afventer svar herfra 

- Vi ved endnu ikke, hvornår vi melder tilbage til ”normale” tilstande 
- Vi bruger stadig ekstra midler til vikarer (ekstra voksne i grupper og praktisk hjælp), hvilket forventes 

udfaset efter sommerferien  

- Personalet oplever, at afleveringssituationer er lettere, når det sker udendørs. Det tager kortere tid 

og giver færre forstyrrelser for børn og personale 

- Det opleves positivt, at børnene ikke spiser morgenmad i institutionen. Børnene er mere mætte og 

veltilpasse, når de har spist hjemmefra 

- Det er stadig vigtigt, at forældre udfylder barnets komme-gå-tider for den kommende uge, så vi 

bruger den rette mængde ressourcer på personale. Hvis man har relativt faste komme-gå-tider, kan 



 

man som forældre sætte en standard komme-gå-tid i barnets ugeskema på BørneIntra (enten på pc 

eller mobil). Så skal man kun udfylde, hvis der er ændringer i barnets mødetider  

- Det meldes ud i det kommende nyhedsbrev til alle forældre, at børn, der har været på ferie i 

udlandet (undtaget områder i Tyskland, Norge og Island under 750.000 indbyggere), ikke må komme 

i institution 14 dage efter hjemkomst. Dette gælder naturligvis også for personale 
 

2) Valg til forældreråd, bestyrelse og frokostordning 

 

Valg til bestyrelse og forældreråd: 
- Der skal være valg senest 1. september, men Børn og Unge anbefaler, at vi ikke holder fysiske 

møder, men i stedet valg med stemmesedler 

- Det er op til de enkelte forældreråd – i samarbejde med den pædagogiske leder – at lave en plan for 

valget 

- Når forældrerådet er valgt, vælges en repræsentant til bestyrelsen 

Valg til frokostordning: 
- Det er op til det enkelte forældreråd at vurdere, om man vil anbefale/fraråde frokostordning eller 

forholde sig neutralt 

- Bente sender materiale ud fra sidste udbudsrunde og rykker Børn og Unge for nyt materiale 

- Det foreslås at lave en lille præsentation med fx fem gode ting/udfordringer ved at have kost fra de 

afdelinger, som har det nu (smager børnene på noget nyt, går der tid fra personalet osv.) Dermed 

kan man som forælder i højere grad stemme på et oplyst grundlag 

- Charlotte (personalerepræsentant fra Ørnereden) fortæller, at børn og personale har taget godt imod 

frokostordning i Ørnereden. Børnene bliver hurtigt selvhjulpne ift. at smøre selv, når der er 

pålægsfade. Børnene smager lettere på noget nyt, når de kan se, at de spiser det samme som deres 

kammerater 

- Gitte (personalerepræsentant fra Hurlumhejhuset) fortæller, at det fungerer med kostordning i 

afdelingen. Pga. corona får alle børn madpakker, som ikke giver den store variation. Til gengæld er 

det mere fleksibelt, når man tager afsted på tur 

- Der har ikke været mulighed for varm mad under corona. Pga. hygiejnehensyn har hvert barn fået en 

madpakke 

- Bente har forespurgt hos Børn og Unge, om det er en mulighed, at forældre til kommende skolebørn 

udelades af afstemningen. Forældrene har ikke den store motivation for at stemme, men manglende 

stemmer tæller automatisk som ja-stemmer, hvilket kan give en skævvridning af valget. Svaret er, at 

det ikke er en mulighed at tage disse forældre ud af afstemningen 

- Vi undersøger, om der er mulighed for at stemme via BørneIntra 

- Ét forældreråd holdt forud for sidste afstemning et oplæg for forældregruppen med en faktuel 

præsentation af frokostordning 

 

3) Nyt fra dagtilbuddet 

 

Dagtilbuddets økonomi: 
- Vi har afrapporteret dagtilbuddets økonomi pr. 29. maj. Vi har en fin økonomi med et lille overskud 

på ca. 600.000 kr. Bente sender referatet ud, når det er godkendt i økonomiafdelingen 

- Vi vil i dagtilbuddet fået refunderet alle udgifter forbundet med corona (ekstra personale, indkøb af 

telte, leje af busser mv.) 

Sommerferiepasning: 
- Vi har søgt om kun at holde Børnehuset Lyset åbent til at passe de 20 børnehavebørn og 7 

vuggestuebørn, der er tilmeldt pasning i uge 29 og 30. Dette er godkendt, da vi har fremlagt en 

detaljeret plan for, hvordan vi adskiller børnene 



 

- Endnu en gang har det haft stor betydning på tilmeldingen, at forældre aktivt skal tilmelde sig 

feriepasning. Bente roser forældrene i sit nyhedsbrev  

BørneUniverset: 
- I forbindelse med flytning til Phønix skal afdelingen nednormeres med en vuggestuegruppe. 

Personalesituationen går op, da to pædagoger har søgt nye udfordringer, mens flere medhjælpere 

er flyttet fra byen eller starter studie 

- BørneUniverset flytter til Phønix pr. 1. august 2021. Der er nedsat en arbejdsgruppe, som 

beskæftiger sig med indretning, legeplads osv.  

Den pædagogiske læreplan: 
- Vi forventer at afslutte arbejdet inden sommerferien, inden den bliver sendt til tryk 

Plan for efteråret: 
- Der er nye datoer for undervisning i Børns tidlige sprog i efteråret 

- Hvis man har idéer til projekter, arrangementer osv., er man velkommen til at henvende sig til Bente 

(fx en guidet tur med en naturvejleder, inspiration fra musikskole til børn og forældre, vejledning til 

motorik i det frie rum, byvandring for forældre, miljø og bæredygtighed i børnehøjde, forventninger til 

forældrerollen, et kunstprojekt i bybilledet, så børnene sætter deres aftryk på byen) 

 

 


